



Letter to Parents No. 15 – 2024/25

Dear Parents/ Guardians,

**2024/25 January Notice (1)**

To have a better understanding of our school's measures and facilitate home-school co-operation, parents please read the following circulars in detail:

- a. S5 "Citizenship and Social Development Mainland Study Tour 2025" (S5 Only)
- b. Tennis Classes for S5 Girls (S5 Girls Only)

The reply slip should be duly completed through eClass on or before 20.1.2025 (Monday).



Yours faithfully,

KONG Pik-chi  
Principal

The notice will be uploaded to our school website for your reference.

3.1.2025

a. **S5 “Citizenship and Social Development Mainland Study Tour 2025” (S5 Only)**

To provide students with a life-wide learning opportunity and deepen their understanding of Chinese history and culture, the Department of Citizenship and Social Development of our school will organise a two-day “Citizenship and Social Development Mainland Study Tour 2025” for S5 students. The tour will take place in Shenzhen from 25.4.2025 (Friday) to 26.4.2025 (Saturday). The theme of the tour is "Economic Development of Shenzhen".

**This study tour is a compulsory component of the Citizenship and Social Development course, and all S5 students must participate.** The fee will be fully subsidized by the government. **Students who are absent without a valid reason will be responsible for the relevant fees.**

Details are as follows:

Schedule	Date	Suggested Itinerary
Day 1	25.4.2025 (Fri)	1. Nanshan Museum 2. Nantou Ancient Town
Day 2	26.4.2025 (Sat)	1. Shenzhen Reform and Opening-Up Exhibition Hall 2. Shenzhen Museum 3. Museum of Contemporary Art & Planning Exhibition/ Shenzhen Industrial Museum

(Itinerary may be subject to change and finalized by the organizing agency.)

Remarks :

1. Students should wear proper activity uniform.
2. Students will travel by coach, and the transportation cost will be covered by the government.
3. Subject teachers of Citizenship and Social Development and the class teachers will lead the team.
4. If there are any additional personal expenses during the activity, students will be required to cover those costs themselves.
5. If the event is cancelled due to bad weather, the teacher-in-charge will ensure that students return to school under safe conditions as soon as possible.

**On or before 20.1.2025 (Monday), students should complete the personal information form and upload photos of the front and back of their ID card and Home Return Permit via eClass.** The above information will be forwarded to travel agencies, insurance companies, and related units. All personal information will be destroyed after the mainland study tour.

A briefing session about the mainland study tour will be held in the School Hall from 2:35 p.m. to 3:45 p.m. on 28.3.2025 (Friday). The speaker will provide information about the itinerary, administrative and insurance arrangements, travel arrangements in case of bad weather, safety precautions, and more. **All S5 students are required to attend the briefing session.** Interested parents are welcome to attend with their children.

Should you have any queries, please contact Ms. LEUNG Kit-man at 2476 2357.

**b. Tennis Classes for S5 Girls (S5 Girls Only)**

To provide diverse learning opportunities, the PE department of our school will arrange tennis classes for S5 girls. Details are as follows:

Class	Dates of Tennis Class	Gathering Time	Dismissing Time	Gathering Place	Dismissing Place
5A & 5B girls	24/2, 3/3, 10/3 & 17/3 (Mon)	11:15 a.m.	12:40 p.m.	School Playground	Yuen Long Sai Ching Street Tennis Courts (6 Sai Ching Street, Yuen Long)
5D & 5E girls	18/2, 25/2, 4/3 & 11/3 (Tue)				
5C girls	20/2, 27/2, 6/3 & 13/3 (Thu)				

Remarks :

1. Students should wear proper school PE uniforms.
2. Students have to pay their own transport fee.
3. Prefects who need to be on duty on the day of the activity, please arrange to swap the duty date with other students.
4. If students cannot take part in the tennis classes due to health conditions, they have to go to the activity site for lesson observation at the above time on the day.
5. If the event is cancelled due to bad weather, the teacher-in-charge will ensure that students return to school under safe conditions as soon as possible.
6. The inquiry number of Sai Ching Street Tennis Courts is 2478 3345.

Should you have any inquiries, please contact Ms. YIP Ting-wai at 2476 2357.



Letter to Parents No.15 – 2024/25

Reply Slip

To the Principal of Yuen Long Public Secondary School,

i) I, the parent of \_\_\_\_\_ ( Class: \_\_\_\_\_ )( Class No.: \_\_\_\_\_ ), acknowledge the receipt of the following circulars:

- a. S5 “Citizenship and Social Development Mainland Study Tour 2025” (S5 Only)
- b. Tennis Classes for S5 Girls (S5 Girls Only)

ii) **S5 “Citizenship and Social Development Mainland Study Tour 2025” (S5 Only)**

- I \*  will attend the briefing on 28.3.2025 (Friday). (Number of attendee(s): \_\_\_\_\_)  
 will not attend the briefing on 28.3.2025 (Friday).

Signature of Parent/Guardian: \_\_\_\_\_

Name of Parent/Guardian: \_\_\_\_\_

\_\_\_\_\_.1.2025



家長通函第 15 號 – 2024/25

敬啟者：

**2024/25 學年一月份學校安排須知 (一)**

為讓家長更了解學校各項措施及促進家校合作，請家長詳閱下列通告：

- 一、 中五級「公民與社會發展科內地考察團 2025」（中五適用）
- 二、 中五級女子網球課（中五女生適用）

請家長於 2025 年 1 月 20 日（星期一）或之前經 eClass 填妥「家長綜合回條」。

此致

各位家長／監護人



元朗公立中學校長

江碧芝謹啟

上述通告將上載至本校網頁，歡迎家長瀏覽。

2025 年 1 月 3 日

## 一、中五級「公民與社會發展科內地考察團 2025」(中五適用)

為加強學生對祖國歷史文化的認識，本校公民與社會發展科將為中五級學生安排「公民與社會發展科內地考察團 2025」，於 2025 年 4 月 25 日(星期五)至 4 月 26 日(星期六)到深圳考察兩天。考察主題為「深圳經濟發展」。

本活動乃公民與社會發展科之必修部分，中五級學生必須參加。是次活動由政府全額資助，如學生無合理原因缺席，將需繳付相關費用。

活動詳情如下：

日程	日期	建議行程
第 1 天	4 月 25 日(星期五)	1. 南山博物館 2. 南頭古城
第 2 天	4 月 26 日(星期六)	1. 深圳改革開放展覽館 2. 深圳博物館 3. 深圳市當代藝術館與城市規劃館/深圳市工業展覽館

(以上日程或有變動，以承辦機構安排為準。)

備註：

1. 學生須穿着整齊活動服。
2. 學生將乘坐旅遊巴士往返深圳及香港，車費由政府資助。
3. 公民與社會發展科任老師及班主任為是次活動之領隊老師。
4. 如活動中有其他額外個人開支，須由學生自費。
5. 如活動當天天氣臨時變壞，以致活動需要取消，領隊教師將在安全情況下安排學生儘快回校。

學生應於 1 月 20 日(星期一)或之前經 eClass 遞交個人資料表格，上載身份證及回鄉證正面、背面。以上資料將交予航運機構、旅行社、保險公司及相關單位，以便安排學習、交流、參訪、交通及緊急醫療等事宜。所有個人資料將於考察完結後銷毀。

公民科內地考察簡介會將於 3 月 28 日(星期五)下午 2:35 至 3:45 於禮堂舉行，會上將介紹考察行程、行政與保險安排、惡劣天氣時出團安排、安全注意事項等。所有中五級學生必須出席簡介會。家長如有興趣了解更多，歡迎出席簡介會。

如有查詢，請致電 2476 2357 與梁潔雯老師聯絡。

## 二、中五級女子網球課（中五女生適用）

為了提供多元化學習機會，本校體育科將為中五女生安排網球課，詳情如下：

班別	網球課日期	集合時間	解散時間	集合地點	解散地點
5A 及 5B 女生	2月24日、 3月3、10及17日（星期一）	上午 11:15	下午 12:40	學校操場	元朗西菁街 網球場 （元朗西菁街 6號）
5D 及 5E 女生	2月18、25日、 3月4及11日（星期二）				
5C 女生	2月20、27日、 3月6及13日（星期四）				

備註：

1. 學生須穿着整齊體育服。
2. 學生須自費車資前往活動地點。
3. 如須於活動當天當值的領袖生，請自行安排與其他同學對調當值日期。
4. 如學生因健康情況未能參與網球課，亦須於當天上述時間前往活動地點觀課學習。
5. 如活動當天天氣臨時變壞，以致活動需要取消，領隊教師將在安全情況下安排學生儘快回校。
6. 元朗西菁街網球場的查詢電話為 2478 3345。

如有查詢，請致電 2476 2357 與葉婷蔚老師聯絡。



家長通函第 15 號 – 2024/25

家長綜合回條

敬覆者：

**甲部、** 本人為\_\_\_\_\_（\_\_\_\_\_班）（\_\_\_\_\_號）之家長，已知悉下列通告詳情：

- 一、 中五級「公民與社會發展科內地考察團 2025」（中五適用）
- 二、 中五級女子網球課（中五女生適用）

**乙部、** 中五級「公民與社會發展科內地考察團 2025」（中五適用）

- 本人 \* 有意出席 3 月 28 日（星期五）之簡介會。（出席人數：\_\_\_\_\_）  
 無暇出席 3 月 28 日（星期五）之簡介會。

此覆

元朗公立中學校長

家長／監護人簽署：\_\_\_\_\_

家長／監護人姓名：\_\_\_\_\_

2025 年 1 月 \_\_\_\_\_ 日